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T i l l æ g s b e t æ n k n i n g "  

o v e r  , fors lag t i l  lov o m  æ n d r i n g  a f  r e t sp l e j  e l o v e n  og m y n d i g h e d s l o v e n .  
(Ændringer i rets- og politikredsinddelingen m. v.) 

* (Afgivet af ^retsudvalget den 30. maj 1972). - . < . 

Udvalget har éfter afgivelse af betænknin- 
gen modtaget skriftlige henvendelser fra 

Lemvig kommune, 
Rødekro kommune, 
borgmesteren i Thyborøn-Harboøre kom- 

mune og 
: borgmesteren i Åbenrå kommune. 

Udvalget har endvidere fra justitsmini- 
steren modtaget besvarelser af nogle af ud- 
valget stillede spørgsmål. 

Efter lovforslagets 2. behandling har ud- 
valget holdt et møde, hvori en deputation 
fra Ry og Skanderborg kommuner har haft 
foretræde. 

Foranlediget af henvendelsen fra Åben- 
rå kommune har udvalget i de . nævnte 
spørgsmål til justitsministeren bl. a. udbedt 

, sig en belysning af de personalemæssige og 
lokalemæssige forhold for politiet i Åben- 
rå, når . politimester og politikontor statio- 
neres i Gråsten. 

Justitsministeren har herom over for ud- 
valget oplyst, at personalet i den foreslåede 
politikreds bestående af Gråsten, Bov, Lund- 
toft, Åbenrå og Rødekro efter den gældende 
personalefordeling er således: 

a - Ordenspoliliet. 
Åbenrå: 25 mand samt 2 landbetjente. 
Gråsten: 11 mand, I landbetjent og bag- ' 

홢 landspatruljen. , 
Kruså/Padborg: 68 mand. 

. . . I b. Kriminalpolitiet.. 
Åbenrå: 7 mand. 
Gråsten: 6 mand. 

c. Kontorpersonalet. 
Åbenrå: 13 mand. 
Gråsten: 11 mand. I :, 

Ministeren har endvidere oplyst, at spørgs- 
målet er drøftet med rigspolitichefen, og at 
man ikke 홢 især ikke, da det drejer sig om 
et grænseområde 홢 for længere tid vil kunne 
binde sig til en bestemt: personalefordeling. 
Personalefordelingen vil til enhver tid ske 
således, at opgaverne i området kan løses 
bedst muligt. 

Det er dog af ministeren oplyst, at statio- 
neringen af politimesteren og politikontoret 
i Gråsten formentlig ikke vil føre til en for- 
mindskelse af, ordenspolitistyrken i Åbenrå. 
Det vil snarere være ønskeligt, at en relativ 
større del af det ordenspolitipersonale, der 
for tiden er stationeret f. eks. i Kruså og 
Padborg, og som i meget høj grad alene er 
beskæftiget med grænsekontrolarbejde, ef- 
terhånden stationeres i Åbenrå. Man vil her- 
ved kunne opnå en bedre samordning af hele 
ordenspolitipersQnalet i kredsen. Den større 
styrke i Åbenrå vil kunne udnyttes som 
reserve for hele kredsen, og personalet vil 
kunne opnå en mere afvekslende tjeneste 
홢 end i dag. 

For så vidt angår kriminalpolitiet, har mi- 
nisteren oplyst, at der fortsat vil blive bibe- 
holdt kriminalpolitifolk i Åbenrå. Herudover 
vil kriminalpoliiistyrken blive samlet i Grå- 
sten, således at kriminalpolitiet får arbejds- 
mæssigt udgangspunkt fra hovedsædet i 
Gråsten. Det er vigtigt for kriminalpolitiet, 
især for dettes ledelse, at der kan fastholdes 
en løbende og nær kontakt med politimeste- 
ren og juristerne ved embedet. 

Udvalget har som nævnt også drøftet 
lokaleforholdene og har herunder beskæfti- 
get sig med mulighederne for en udvidelse 
af lokalerne i Åbenrå, idet, de nuværende 
forholdsvis beskedne lokaleforhold må for- 
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ventes at være utilstrækkelige i tilfælde af 
den ovenfor skitserede udvidelse af ordens- 
politistyrken. 

Det er i denne forbindelse af ministeren 
oplyst, at det vil være muligt at skaffe en 
tilstrækkelig udvidelsesreserve ikke mindst 
gennem anvendelse 홢 helt eller delvis 홢 af 
rettens nuværende lokaliteter, hvilket vil 
være forbundet med forholdsvis ubetydelige 
omkostninger. Dette forudsætter imidlertid 
fremskaffelse 홢 af egnede lokaler til :retten 
andetsteds, i hvilken forbindelse tolclvæse'- , 
nets ejendom på Skibbroen er nævnt som 
en nærliggende mulighed. Eli anden mulig- 
hed, som har været på tale, er Jyske Divi- 
sionskommandos bygning på Haderslevvej i 

Åbenrå (tidligere gymnasiebygning for det 
tyske mindretal). Justitsministeren har imid-, 
lertid om denne bygning meddelt udvalget, 
at forsvarsministeren efter drøftelse med, sin 
bygningstjeneste over for justitsministeren 
har oplyst, at der ikke foreligger planer om 
en afhændelse af bygningen. 

På baggrund af den nævnte henvendelse 
fra Ry' og Skanderborg kommuner finder 
ud valget anledning til at bemærke, at de 
serviceprægede kontorfunktioner vil blive 
varetaget fra politistationen i. Skanderborg. 

Herefter indstiller udvalget lovforslaget til 
endelig vedtagelse i den form, hvori det fore- 
ligger efter afstemningen ved -2. behandling. 

Thomas Have, 
: - forffiand. , , 
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.' næstformand. I. I. 
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Johan Philipsen. Gudme. Nordqvist. 


